
 

Vanhusneuvoston kokous Pöytäkirja 1/2025 
 
Aika 23.1.2025 klo 14.00 – 15.31 
Paikka Kaupungintalo, Kankurinkatu 4-6, kokoushuone Järvi 
 
Varsinaiset jäsenet: Varajäsenet: 
() Tuula Karhunen, pj (x) Kyllikki Rantala, Hyvinkään kansalliset seniorit ry 
(x) Markku Ahtikari, varapj () Veikko Asikainen, Hyvinkään eläkkeensaaja ry 
(x) Aarno Jalonen () Juhani Kouhia, Hyvinkään eläkeläiset ry 
(x) Hanna-Leena Kortene () Tamara Laurila, VR Eläkeläisten liitto Hyvinkään osasto ry  
(x) Marja-Leena Kurikko () Kaisu Kyllönen Hyvinkään-Nurmijärven senioriopettajat ry 
(x) Maija Mäkipaakkanen () Anneli Neva, Hyvinkään julkisen alan eläkeläiset ry 
(x) Leena Räisänen () Raine Virkki, Eläkeliiton Hyvinkään yhdistys ry  
(x) Eila Raitala () Anitta Ahokas, Hyvinkään sydänyhdistys ry 
(x) Riitta Puupponen () Riitta Linnekoski , Hyvinkään omaishoitajat ry 
(x) Pirkko Kilpeläinen () Pekka Laine, Hyvinkään Reumayhdistys ry 
Kaupungin toimialojen edustajat ja varat: 
() Hannu Lindqvist (x) Eeva-Maija Hyvärinen, konsernipalvelut ja hallinto 
() Taivi Toikka () Katarina Norrena, sivistystoimi 
() Miika Kantola  () vara puuttuu, tekniikka ja ympäristö 
 
Läsnäolo-oikeus/Muut kutsutut: 
() Juhani Skyttä, kaupunginhallituksen edustaja  
(x) Minna Kalmari, sihteeri  
(x) Taru Härkönen, Hyvinkään kaupungin strategiapäällikkö, poistui 14.31 

  
 

1. Kokouksen avaus 
Varapuheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.00. 
 

2. Läsnäolijoiden ja kokouksen päätösvaltaisuuden toteaminen 
Todettiin läsnäolijat ja päätösvaltaisuus. 
 

3. Kokouksen esityslistan hyväksyminen 
Hyväksyttiin esityslista. 
 

4. Edellisen kokouksen 7.11.2024 pöytäkirjan hyväksyminen  
Kokouspöytäkirja hyväksyttiin sähköpostitse 14.11.2024. 
 

5. Evästykset Hyvinkään Pelikirjan (kaupunkistrategia) päivitystyöhön Taru Härkönen 
 

Pirkko Kilpeläisen kommentit: 

* Sivistyspalvelut – Maailma muuttuu jatkuvasti ja kaupungin tulisi varmistaa, että kaikilla on 

mahdollisuus opetella elämisen kannalta tärkeitä taitoja (kuten digitaidot). Erilaisten kurssien 

avulla ihmiset myös tutustuvat toisiinsa ja tämä voi torjua yksinäisyyttä. 

* Vapaa-ajanpalvelut ja –olosuhteet – Matalan kynnyksen harrastusmahdollisuuksia, vrt. 

Helsingin kaupungin kulttuurikeskukset, ilmaista toimintaa ja tapahtumia, jokaiselle 

vanhukselle mahdollisuus liikkua ja rohkaisua siihen. Huomioitava myös esteettömyys ja 

saavutettavuus (joukkoliikenne). 

* Kaupunkiympäristö – Luonnon säilyttäminen kaupunkikuvassa tärkeää, esteettömyys, ja 

turvallisuus, kohtaamispaikkoja, joissa isot ja pienet voivat kohdata toisiaan (leikkivälineitä 

lapsille, penkkejä, pöytiä), taidetta joka puolella kaupunkia. Joukkoliikenne, alennetut maksut. 

Kevyenliikenteen väylät tulisi rajata eri suuntiin meneville.  

* Asuminen – Matalan kynnyksen yhteisöllistä asumista, joissa yhteisiä tiloja ja tapahtumia 

* Luonto – Luontoon tulee kaikkien päästä. Kunnollisia polkuja, opastettuja reittejä, penkkejä 

matkan varrelle. Veneretkiä aluksilla, joihin pääsee, vaikka pyörätuolilla. Toiminnallisuutta 

myös: opastettuja luontoretkiä. Kaupunkipuistot tärkeitä ikääntyneille. 



 

• Usein kaupungilla on hyvin tarjontaa mm. sivistys- ja vapaa-ajanohjelmissa, tiedotus tulisi 

ole riittävää, oikeanlaista ja -aikaista.  

• Esteettömyys kunniaan! Liikuntarajoitteiselle pitää olla invapaikka kohteiden esim. 

liikuntapaikkojen, kulttuuritapahtumien, uimalan lähellä.  

• Erinomainen juttu viime la:n AP:ssa, Investointi esteettömyyteen kannattaa, Marika Sipilä. 

Keskuselimme Pirkon tekemien ajatusten pohjalta eri teemoista. 

 

6. Vanhusneuvoston toimintakertomus 2024 
Hyväksyttiin toimintakertomus 2024 pienin korjauksin. 
 

7. Vanhusneuvoston toimintasuunnitelma 2025 
Päivitettiin Toimintasuunnitelma 2022-2025. 
 

8. Vanhusneuvoston talousarvio 2025 
Hyväksyttiin talousarvio 2025. 
 

9. Vammaisneuvoston nimeäminen kaudelle 2025-2029 
Liitteenä 14.1.2025 keskustelutilaisuuden diat (hallintojohtaja Janne Mäki ja 
hyvinvointipäällikkö Panu Isotalo). Kutsuttuina olivat molempien neuvostojen puheenjohtajisto 
sekä Taivi Toikka ja Minna Kalmari. 
Keskustelun tiivistelmä: 
Vanhusneuvostossa on mielipiteitä puolesta ja vastaan. Vanhusneuvosto jää odottamaan 
lausuntopyyntöä. 
 

10. THL:n helmikuussa 2024 tehdyn kyselyn tuloksia ikäihmisten toimintakyvyn, kotona 
pärjäämisen ja omaishoitajien tukemisen kehittämisestä (liite) 
Merkitään tiedoksi. 
 

11. Jäsenten osallistumiset alkuvuodesta 2025 
Riitta Puupponen ja Marja-Liisa Kurikko ovat osallistuneet 22.1.2025 Yhdessä ikäihmisten 
parhaaksi -verkoston Teams-kokoukseen. He kertoivat terveiset sieltä. 
 
 

12. Hyvinvointialueen vanhusneuvoston terveiset (Leena ja Riitta) 
Leena on tehnyt kyselyä kolmelta potilasjärjestöltä Keusoten toiminnasta. 
 
 

13. Viestintätiimin terveiset 

Viestintätiimi ei ole kokoontunut. Palautetta Pikkujouluista: Pikkujoulut olivat vaihtuneet 

työnohjauskokoukseksi. Sitä ei pidetty hyvänä asiana. Koostetta ”työpajan” tuloksista 

odotellaan. 

14. Muut asiat 

Webinaari ikääntyneiden asumisen kehittämisestä kunnissa - Tarpeista toimenpiteisiin 

Ti 4.2.2025 klo 9.00–11.00 

Tervetuloa mukaan: Ilmoittautuminen webinaariin 

Yhteisöllisen senioriasumisen tulevaisuus -kyselyyn voi vastata 31.1.2025. Linkki on tullut 

sihteeriltä sähköpostilla 22.1.2025. 

15. Seuraavat kokoukset 
Torstai 13.3.2025 klo 14, kokoushuone Järvi 
Torstai 10.4.2025 klo 14, kokoushuone Järvi 

https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.lyyti.in%2FWebinaari_ikaantyneiden_asumisen_kehittamisesta_kunnissa__Tarpeista_toimenpiteisiin_2328&data=05%7C02%7CMinna.Kalmari%40HYVINKAA.FI%7Cd5f8a261bfab445c24e008dd2fe4fd09%7C29e2351dee4b4f6c9c518e1acfc55c66%7C0%7C0%7C638719382735085022%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=FjunbMCOcrHa5eKgIspqf6yy7tN1SFwLPhO7Cceh3T0%3D&reserved=0

